
PROTOKÓŁ  XIII

posiedzenia Rady Gminy Czernica z dnia 29 grudnia 2011 r.

1. Obrady o godz.  10.00  otworzył  Przewodniczący Rady,  powitał  Wójta 

Gminy,  Radnych,  Sołtysów,  pracowników  Urzędu  i  przybyłych  Gości.  Na 

podstawie  listy  obecności  stwierdził  prawomocność  obrad  –  nieobecna  była 

radna  Anna  Jezierska  i  radna  Elżbieta  Szymańska.  Lista  obecności  radnych, 

sołtysów i gości stanowi odpowiednio: zał. nr 1, zał. nr 2, zał. nr 3 do protokołu.

2. Porządek obrad został rozszerzony w punkcie 6: „Rozpatrzenie projektów 

uchwał w sprawie:” o kolejny podpunkt 14:

- 6 – 14/ - stwierdzenie wygaśnięcia mandatu radnego.

Innych uwag do porządku obrad nie wniesiono. 

Zmieniony porządek obrad został przyjęty jednogłośnie i stanowi zał. nr 4 do 

protokołu.

3. Protokół z poprzednich obrad Rady został przyjęty bez uwag.

4. Wójt  złożył  sprawozdanie  z  działalności  za  okres  międzysesyjny. 

Zapoznał  zebranych   z  wydanymi  zarządzeniami,  przeprowadzonymi 

przetargami i sprawami różnymi.

Do sprawozdania uwag nie wniesiono – stanowi ono zał. nr 5 do protokołu.

5. Radny Powiatu Wrocławskiego p. Roman Potocki zapytał o partycypację 

Gminy  Czernica  przy  realizacji  budowy  ciągu  pieszego  przy  drogach 

powiatowych   nr  1535D  i  nr  1930D  w  miejscowościach  Dobrzykowice, 

Nadolice Małe, Nadolice Wielkie, Chrząstawa Mała i Chrząstawa Wielka.  Czy 

Rada Gminy planuje podjęcie uchwały intencyjnej w tej sprawie? 

Pan Wójt poinformował, że zapozna zebranych z pismem skierowanym w tej 

sprawie do Starostwa Powiatowego we Wrocławiu w punkcie 7 porządku obrad.

6. Rada rozpatrzyła projekty i podjęła uchwały w sprawie:

1/ Nr XIII/124/2011 –  budżetu Gminy Czernica na 2012 rok

Projekt  budżetu  był  szczegółowo analizowany  i  opiniowany  przez  wszystkie 



Komisje Rady.

p.  Skarbnik  poinformowała,  że  przedłożony  radnym  projekt  uchwały 

uwzględnia  poprawki  naniesione  przez  Wójta  Gminy  oraz  przegłosowane 

wnioski Komisji Rady.

Rada zapoznała się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu o 

przedłożonym projekcie budżetu Gminy Czernica na 2012 rok – opinia ta jest 

pozytywna.

Rada postanowiła uchwalić:

–dochody budżetu Gminy w wysokości 36.151.551 zł, w tym dochody bieżące – 

33.124.001 zł, dochody majątkowe – 3.027.550 zł;

– wydatki budżetu Gminy w wysokości 39.301.551 zł, w tym wydatki bieżące – 

30.566.487 zł, wydatki majątkowe – 8.735.064 zł;

–deficyt budżetu w wysokości 3.150.000 zł;

–przychody budżetu w wysokości 5.000.000 zł z tytułu zaciągniętych kredytów;

–nadwyżkę przychodów nad planowanym deficytem w wysokości – 1.850.000 

zł;

–wydatki na zadania inwestycyjne w wysokości 2.257.164 zł;

–ogólną rezerwę budżetu w kwocie 240.000 zł;

–rezerwę celową budżetu w wysokości  130.000 zł;

Określono limity zobowiązań na 2012 rok;

Upoważniono Wójta Gminy do:

–zaciągania kredytów i pożyczek na pokrycie przejściowego deficytu budżetu 

Gminy,

–lokowania wolnych środków na rachunkach bankowych,

–dokonywania  zmian  w  planie  wydatków  w  ramach  działu  klasyfikacji 

budżetowej w zakresie wydatków na uposażenia i wynagrodzenia, ze stosunku 

pracy,

–przekazania  upoważnień  kierownikom jednostek  do  dokonywania  zmian  w 

planach  wydatków jednostek  oraz  zaciągania  zobowiązań  z  tytułu  umów do 



łącznej kwoty 40.000 zł dla każdej jednostki.

W trakcie  dyskusji  Przewodniczący Rady, na prośbę radnej  Haliny Popiołek, 

odczytał  pismo  mieszkańców  wsi  Dobrzykowice  dotyczące  budowy  zatoki 

autobusowej przy ul. Bocznej w Dobrzykowicach..

Wójt  Gminy  zaproponował,  aby  na  początku  2012  roku  Rada  wróciła  do 

powyższego tematu.

Wyjaśniono również sprawę budowy ul. Sosnowej w Krzykowie ( nawierzchnię 

asfaltową tej ulicy wykonał p. Popławski, Gmina sfinansowała korytka).

Projekt uchwały odczytała p. Skarbnik – uwag nie wniesiono. W głosowaniu 

udział wzięło 13 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 10 radnych, 3 – 

przeciw. Uchwała stanowi zał. nr 6 do protokołu.

2/  Nr XIII/125/2011  –  przyjęcia  wieloletniej  prognozy  finansowej  Gminy 

Czernica na lata 2012 – 2021

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła p. Skarbnik. Poinformowała, że okres 

objęty  prognozą  obejmuje  lata  2012  –  2021  ze  względu  na  termin  spłaty 

ostatnich rat kredytów i pożyczek zaciągniętych w latach poprzednich.

W zakresie dochodów bieżących na lata 2013 – 2021 przyjęto wskaźnik wzrostu 

w skali roku w wysokości 4%.

W zakresie dochodów majątkowych w roku 2013 uwzględniono wpływ dotacji 

na budowę kanalizacji sanitarnej w Nadolicach Wielkich ze środków PROW.

W zakresie sprzedaży mienia komunalnego Gminy zakłada się znaczący spadek 

dochodów  w  kolejnych  latach  ze  względu  na  mniejszy  popyt  związany  z 

sytuacją ogólną w finansach państwa i obywateli.

W zakresie wydatków na wynagrodzenia zakłada się średni wzrost wynagrodzeń 

o 3%. Szacuje się wzrost wydatków pozostałych również na 3%.

Planowane są dwa nowe przedsięwzięcia do realizacji w latach 2014 – 2017 – 

budowa  kanalizacji  sanitarnej  w  Chrząstawie  Małej  i  Wielkiej  oraz  w 

Wojnowicach.

W roku 2013 planuje się spłacić całkowicie kredyt zaciągnięty pod dotację na 



budowę kanalizacji sanitarnej w Nadolicach Wlk.

W wykazie przedsięwzięć w wieloletniej prognozie finansowej ujętych jest 8 

zadań. Ogółem na rok 2012 limity wydatków na realizację inwestycji ujętych w 

prognozie wyniosą 6.477.900 zł, w roku 2013 – 2.437.900 zł, w roku 2014 – 

7.400.000 zł, w roku 2015 – 6.000.000 zł, w roku 2016 – 7.500.000 zł, w roku 

2017 – 4.500.000 zł.

W zakresie  wydatków bieżących  limity  na  realizację  dwóch  kończących  się 

przedsięwzięć wyniosą 433.206 zł.

Pani  Skarbnik  podkreśliła,  iż  okres  do  2021  r.  przy  niestabilności  sektora 

finansów publicznych jest bardzo trudny do oszacowania.

W  trakcie  dyskusji  głos  zabrał  sołtys  wsi  Gajków,  który  stwierdził,  że  w 

prognozie finansowej gminy brak zabezpieczenia środków na budowę dróg, a 

powinno być.

Powyższą sprawę poparła radna Wiesława Wolska.

Innych uwag do projektu uchwały nie wniesiono.

Projekt uchwały odczytała p. Skarbnik. W głosowaniu udział wzięło 13 radnych, 

za przyjęciem uchwały głosowało 9 radnych, 2 – przeciw, 2 radnych wstrzymało 

się od głosu. Uchwała stanowi zał. nr 7 do protokołu.

3/ Nr XIII/126/2011 – Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych i Narkomanii na 2012 rok

Projekt  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 

Alkoholowych  i  Narkomanii  został  szczegółowo  omówiony  na  wspólnym 

posiedzeniu Komisji Rady i pozytywnie przez nie zaopiniowany.

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady – uwag nie wniesiono.

W głosowaniu  udział  wzięło  13  radnych,  za  przyjęciem  uchwały  głosowali 

wszyscy radni – stanowi ona zał. nr 8 do protokołu.

4/ Nr XIII/127/2011 – zmiany budżetu Gminy Czernica na 2011 rok

Projekt zmian budżetu przedstawiła i omówiła p. Skarbnik.



Zmiany budżetu wynikają z:

–powiększenia kwoty pomocy na modernizację budynku przejętego na własność 

Gminy, położonego w Kamieńcu Wr., o kwotę 6.700 zł;

–powiększenia dochodów o łączną kwotę 17.000 zł;

–pomniejszenia dochodów i wydatków budżetu o kwotę 50.000 zł z tytułu wpłat 

rodziców za żywienie dzieci w oddziale przedszkolnym;

–rozwiązania  rezerwy  celowej  w  kwocie  120.000  zł  ze  względu  na 

niewykorzystanie środków;

–pomniejszenia  wydatków  o  łączną  kwotę  120.900  zł  w  dziale  801,  rozdz. 

80110 ze względu na oszczędności w wydatkach gimnazjów;

–powiększenia wydatków o łączną kwotę 237.000 zł.

Budżet Gminy po zmianach wyniesie:

–dochody:  34.599.495,43  zł,  w  tym  dochody  bieżące  –  30.905.505,43  zł, 

dochody majątkowe – 3.693.990 zł;

–wydatki: 37.637.988,43 zł, w tym wydatki bieżące – 30.542.994,43 zł, wydatki 

majątkowe – 7.094.994 zł;

–przychody: 4.330.000 zł;

–rozchody: 1.291.507 zł.

Projekt uchwały odczytała p. Skarbnik – uwag nie wniesiono. W głosowaniu 

udział wzięło 13 radnych; uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi zał. 

nr 9 do protokołu.

5/  Nr  XIII/128/2011  –  wprowadzenia  zmian  w  wieloletniej  prognozie 

finansowej Gminy Czernica w latach 2011-2020

Projekt zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Czernica w latach 

2011-2020 przedstawiła i omówiła p. Skarbnik.

Zmian tych dokonano:

–ze  względu  na  zmiany  budżetu  Gminy  Czernica  w  zakresie  dochodów  i 

wydatków,  uaktualniono  kwoty  do  wysokości  zgodnych  z  uchwalonym 



budżetem po zmianach;

–w związku z  korektą  wydatków budżetu,  powiększono limity  wydatków na 

zadanie  w  zakresie  modernizacji  świetlicy  wiejskiej  w  Ratowicach  o  kwotę 

18.000 zł;

Ogółem  kwota  wydatków  majątkowych  przeznaczona  na  realizację 

przedsięwzięć  na  rok  2011  wyniesie  2.545.899  zł,  na  wydatki  bieżące 

przeznaczono kwotę 664.989 zł.

Projekt uchwały odczytała p. Skarbnik. W głosowaniu udział wzięło 13 radnych, 

za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 1 – przeciw. Uchwała stanowi 

zał. nr 10 do protokołu.

6/  Nr XIII/129/2011  –  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania 

przestrzennego wsi Gajków, z zakazem zabudowy

Projekt planu przedstawił i omówił  p. Arkadiusz Drajczyk – pracownik Urzędu 

Gminy  ds.  gospodarki  przestrzennej.  Poinformował,  że  projekt  ten  uzyskał 

pozytywną opinię wszystkich Komisji Rady.

Obejmuje on południową część wsi Gajków; do wyłożonego projektu planu nie 

wniesiono żadnych uwag.

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady – uwag nie wniesiono.

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych; uchwała została przyjęta jednogłośnie i 

stanowi zał. nr 11 do protokołu.

7/  Nr  XIII/130/2011  -  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania 

przestrzennego  wsi  Chrząstawa  Wielka  i  Chrząstawa  Mała,  z  zakazem 

zabudowy

Projekt planu przedstawił  i  omówił projektant  planu p. Władysław Horubski. 

Plan ten obejmuje północno-wschodnią i wschodnią część w/w wsi i uzyskał 

pozytywne  uzgodnienia.  Podstawowym  zadaniem  planu  jest  wprowadzenie 

zakazu zabudowy. Do projektu wyłożonego planu wniesiono dwie uwagi:

1/ przez p. Urszulę Durlej – wnioskowała o pozostawienie działek – nr 598/7, nr 



598/8 obręb Chrząstawa Wielka – jako terenów rolnych, bez zakazu zabudowy.

W związku z tym, że projekt planu musi być zgodny z ustaleniami studium, za 

odrzuceniem uwagi głosowało 11 radnych, 2 – wstrzymało się od głosu;

2/ przez p. Jana Soczomskiego – wnioskował o przeznaczenie działki rolniczej 

nr 598/5 obręb Chrząstawa Wielka pod zabudowę zagrodową lub mieszkaniową 

jednorodzinną.

W związku z tym, że projekt planu musi być zgodny z ustaleniami studium, za 

odrzuceniem uwagi głosowało 13 radnych.

Projekt planu został pozytywnie zaopiniowany przez wszystkie Komisje Rady.

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady – uwag nie wniesiono.

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych; uchwała została przyjęta jednogłośnie i 

stanowi zał. nr 12 do protokołu.

8/ Nr XIII/131/2011 – przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu  zagospodarowania  przestrzennego  terenu  położonego  w  obrębie 

Nadolice  Wielkie  (część  północna)  uchwalonego  uchwałą  Rady  Gminy 

Czernica nr XXVII/198/2009 z dnia 30.07.2009  r.

Projekt uchwały przedstawił i omówił p. Arkadiusz Drajczyk. Poinformował, że 

uchwałę  podejmuje  się  na  wniosek  właścicieli  nieruchomości.  Celem 

opracowania  planu  jest  określenie  rodzaju  i  parametrów  zabudowy  oraz 

podziału  terenu  dla  umożliwienia  realizacji  zabudowy  mieszkaniowej 

jednorodzinnej  w  zabudowie  wolno-stojącej  lub  bliźniaczej  oraz  realizacja 

zabudowy usługowej, a także zmiana układu komunikacyjnego.

Projekt powyższy pozytywnie zaopiniowały wszystkie Komisje Rady.

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady – uwag nie wniesiono. 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych; uchwała została przyjęta jednogłośnie i 

stanowi zał. nr 13 do protokołu.



9/  Nr XIII/132/2011 -   przystąpienia do opracowania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w obrębie  Nadolice 

Wielkie przy ul. Rzecznej

Projekt uchwały przedstawił i omówił p. Arkadiusz Drajczyk.  Poinformował, że 

uchwałę  podejmuje  się  na  wniosek  właścicieli  nieruchomości.  Celem 

opracowania  planu  jest  określenie  rodzaju  i  parametrów  zabudowy  oraz 

podziału  terenu  dla  umożliwienia  realizacji  zabudowy  mieszkaniowej 

jednorodzinnej  w  zabudowie  wolno-stojącej  lub  bliźniaczej  oraz  realizacja 

zabudowy usługowej.

Projekt powyższy pozytywnie zaopiniowały wszystkie Komisje Rady.

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady – uwag nie wniesiono. 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych; uchwała została przyjęta jednogłośnie i 

stanowi zał. nr 14 do protokołu.

10/  Nr  XIII/133/2011  –  zmiany  uchwały  Rady  Gminy  Czernica  Nr 

XXXII/275/2010  z  dnia  5  marca  2010  r.  w  sprawie  przystąpienia  do 

sporządzenia   miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  wsi 

Gajków

Projekt uchwały przedstawił i omówił p. Arkadiusz Drajczyk. Poinformował, iż 

zmiana  w/w  uchwały  polega  na  wyłączeniu  z  granic  opracowania  terenu 

niezgodnego z zapisami studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Czernica..

Projekt powyższy pozytywnie zaopiniowały wszystkie Komisje Rady.

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady – uwag nie wniesiono. 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych; uchwała została przyjęta jednogłośnie i 

stanowi zał. nr 15 do protokołu.

11/ Nr XIII./134/2011 – zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Gminy 

Czernica na rok 2012



Plany  pracy  Komisji   przygotowały  poszczególne  Komisje  Rady  Gminy  i 

zostały one pozytywnie przez nie zaopiniowane.

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady – uwag nie wniesiono. 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych; uchwała została przyjęta jednogłośnie i 

stanowi zał. nr 16 do protokołu.

12/  Nr  XIII/135/2011  odwołania  Wiceprzewodniczącego  Rady  Gminy 

Czernica

Przewodniczący  Rady  odczytał  wniosek  12  radnych  w  sprawie  odwołania 

radnej  Elżbiety  Szymańskiej  z  funkcji  wiceprzewodniczącego  Rady  Gminy 

Czernica z powodu jej nieobecności na sesjach wywołanej wyjazdem za granicę.

Do przeprowadzenia tajnego głosowania, Rada powołała Komisję Skrutacyjną 

w składzie:

1. Sabina Jasińska

2. Magdalena Brandys

3. Katarzyna Mularczyk

Rada jednogłośnie zatwierdziła powyższy skład Komisji Skrutacyjnej.

Na podstawie oddanych głosów, w głosowaniu tajnym, Komisja stwierdziła, że 

w  głosowaniu  udział  wzięło  13  radnych,  za  odwołaniem  radnej  Elżbiety 

Szymańskiej z funkcji wiceprzewodniczącego Rady Gminy Czernica głosowało 

13  radnych  –  protokół  Komisji  Skrutacyjnej  wraz  z  kartami  do  głosowania 

stanowi zał. nr 17 do protokołu.

Uchwałę w sprawie odwołania Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Czernica 

odczytał Przewodniczący Rady – stanowi ona zał. nr 18 do protokołu.

13/  Nr  XIII/136/2011  –  wyboru  Wiceprzewodniczącego  Rady  Gminy 

Czernica

Na  okoliczność  wyboru  wiceprzewodniczącego  Rady  Gminy  Czernica  Rada 

powołała Komisję Skrutacyjną w składzie:

4. Sabina Jasińska



5. Magdalena Brandys

6. Katarzyna Mularczyk

Rada jednogłośnie zatwierdziła powyższy skład Komisji Skrutacyjnej.

Na wiceprzewodniczącego zgłoszono następujących kandydatów:

1. Annę Andrusyn zgłosiła Magdalena Brandys. Radna wyraziła zgodę na 

kandydowanie.

2. Katarzynę Moroz zgłosiła Halina Popiołek. Radna nie wyraziła zgody na 

kandydowanie.

3. Marię  Marcinów-Maciejczyk  zgłosił  Władysław  Baszczij.  Radna  nie 

wyraziła zgody na kandydowanie.

Rada jednogłośnie zamknęła listę kandydatów.

Na podstawie oddanych głosów, w głosowaniu tajnym, Komisja stwierdziła, że 

w głosowaniu udział wzięło 13 radnych, głosów ważnych oddano 11, głosów 

nieważnych oddano – 2. 

Za  powołaniem  Anny  Andrusyn  na  wiceprzewodniczącego  Rady  Gminy 

Czernica głosowało 11 radnych.

Komisja  stwierdziła,  że  Rada  Gminy  Czernica  wybrała  na 

wiceprzewodniczącego Rady Gminy Czernica radnego Annę Andrusyn.

Protokół Komisji Skrutacyjnej wraz z kartami do głosowania stanowi zał. nr 19 

do protokołu.

Uchwałę  w  sprawie  wyboru  Wiceprzewodniczącego  Rady  Gminy  Czernica 

odczytał Przewodniczący Rady – stanowi ona zał. nr 20 do protokołu.

     14/ Nr XIII/137/2011 – stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego

Przewodniczący  Rady odczytał pismo Elżbiety Szymańskiej   z  dnia 27 grudnia

2011 r.  w  sprawie   rezygnacji   z   mandatu   radnej   miejscowości   Kamieniec

Wrocławski z dniem 01 stycznia 2012 r., w  związku z wyjazdem za granicę.

Projekt powyższej uchwały odczytał Przewodniczący Rady. 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych; uchwała została przyjęta jednogłośnie i 

stanowi zał. nr  21 do protokołu.



7. Odpowiedzi na zapytania radnych.

Wójt  Gminy  odpowiadając  na  zapytanie  radnego  Powiatu  Wrocławskiego 

Romana Potockiego przedstawił  treść pisma skierowaną do Starosty Powiatu 

Wrocławskiego  dot.  stanowiska  Rady  Gminy  Czernica  w  sprawie  ustalenia 

zasad  współpracy  przy  realizacji  budowy  ciągu  pieszego  przy  drogach 

powiatowych nr 1535D i nr 1930D.

Podkreślił,  że  należy oczekiwać ustosunkowania  się  Starostwa do propozycji 

Rady Gminy. Na następnej sesji Rady będzie podjęta uchwała intencyjna w tej 

sprawie,  która  określi  kwotę   partycypacji  Gminy  Czernica  w  kosztach  tej 

inwestycji.

8. Wolne wnioski i informacje.

Radna  Maria  Marcinów-Maciejczyk  poruszyła  problem  błędnych  danych 

zawartych   w  artykułach  w  ostatnim  Biuletynie  Informacyjnym  Gminy 

Czernica, np. budowa chodników przy drodze powiatowej – ul.  Kolejowej w 

Kamieńcu Wr. i przy drodze do Dobrzykowic.

Ustosunkowując się do powyższego Wójt Gminy zaznaczył, iż każdy artykuł 

powinien być podpisany.

Głos zabrała radna Wiesława Wolska i wyjaśniła,  że powyższy artykuł został 

sporządzony przez sołectwo Kamieniec Wr. i dotyczy planowanych inwestycji w 

sołectwie oraz  budowy chodnika wzdłuż drogi powiatowej w Kamieńcu Wr. do 

Dobrzykowic.  Pismo  w  tej  sprawie  zostało  skierowane  do  Starostwa 

Powiatowego  we  Wrocławiu  –  odpowiedź  była  negatywna  -  odmówiono 

finansowania budowy chodnika.

9. Na tym Przewodniczący Rady, o godz. 13.00, zamknął obrady Rady.

                                                                                     Protokołowała

                                                                                   Barbara  Listwan


